
Eriävä mielipide Joutsan valtuuston kokouksen 9.12.2024 
asiakohtaan 3 Toimenpidealoite valtuuston päätökseen 

28.10.2024 / Sidonnaisuusilmoitukset ja -rekisteri / 

päivittäminen 

 

Kuluvan valtuustokauden aikana tarkastuslautakunta on käsitellyt 

sidonnaisuusrekisteriä kokouksissaan 13 kertaa, valtuusto tämä 

kokous mukaan luettuna 7 kertaa ja kunnanhallitus kerran 

käsitellessään valtuuston 28.10.2024 sille lähettämää 

toimenpidealoitetta. 

Lautakunnan viimeksi päivittämä rekisteri on päivätty 17.9.2024, 

mutta kunnan kotisivulla lakisääteisesti julkaistu versio 24.5.2024. 

Ne eivät monilta kohdin ole yhteneviä. 

Luulisi, että rekisteri nyt olisi virheetön. Näin ei kuitenkaan ole. 

Listalla on kolme henkilöä, jotka eivät sinne kuulu. Kyseessä on 

selvästi tietosuojalainsäädännön vastainen rikos. Tilanteen tekee 

raskauttavaksi se, että tarkastuslautakunnan sihteerinä toimii 

kunnan tietosuojavastaava. 

Rekisterissä on seitsemän henkilöä väärällä luottamuspaikalla, 

kolmella väärä sidonnaisuus ja ainakin kaksi henkilöä puuttuu. 

Tein aloitteet asiantilan korjaamiseksi valtuustossa 23.10.2023 § 90 

ja 28.5.2024 § 52 sekä toimenpidealoitteen 28.10.2024. 

Kunnanhallitus käsitteli tämän 11.11.2024 § 235 ja päätti: “1) todeta, 

että sidonnaisuusilmoitusten virheellisyyksiä ei voida korjata 

tarkastuslautakunnan toimintaedellytyksiä parantamalla, vaan 

henkilöllä itsellään on velvollisuus ilmoittaa sidonnaisuusilmoituksiin 

kohdistuvista muutoksista ja virheellisistä tiedoista ja 
2) saattaa toimenpidealoitteen käsittelytilanteen valtuustolle 

tiedoksi.” Esittelyssä todetaan: “Tarkastuslautakunnan tehtäviin ei 

kuulu oma-aloitteisesti selvittää henkilöiden sidonnaisuuksia”. Olen 

samaa mieltä. Esittelijä ei näytä ymmärtäneen mistä aloitteissa on 

kysymys. 



Lautakunta ei käsitykseni mukaan ole tehtäviensä tasalla. Se ei 

näytä olevan tietoinen siitä, ketkä luottamushenkilöt hoitavat mitäkin 

tehtävää kunnassa. Se tieto syntyy ja muuttuu valtuustokauden 

kuluessa ja löytyy valtuuston päätöksistä. Jos lautakunta olisi 

hereillä, suurin osa virheellisyyksistä ei olisi koskaan päässyt 

rekisteriin. Uusille luottamushenkilöile ei myöskään ole lähetetty 

ilmoituslomakkeita. 

Jotta rekisteri olisi jatkossa virheetön, mielestäni valtuuston olisi tullut 
päättää antaa ohjeet työrukkaselleen, lautakunnalle, jonka mukaan 
lautakunta huolehtii siitä, että 

• sidonnaisuusrekisteristä poistetaan automaattisesti henkilöt, jotka 
eivät sinne kuntalain mukaan kuulu 

• lautakunta huolehtii automaattisesti, että rekisterissä olevien 
henkilöiden tehtävänimikkeet kunnan hallinnossa ovat ajan tasalla 

• uusille rekisteröitäville henkilöille lähetetään automaattisesti 
sidonnaisuusrekisteri-ilmoituslomake täytettäväksi. 

 

Joutsassa 9.12.2024 Kalle Willman valtuuston jäsen 

  

 

 

 


